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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI.
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánunk benyújtani az Emberi
Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterhez.

,,Miben áll a ,,corvinusi-modell" kiterjesztése a felsőoktatásban?"

címmel.

A benyújtott kérdésünkre a választ elektronikusan várjuk.

Tisztelt Miniszter Úr!

Palkovics László innovációs miniszter a Hallgatói Önkormányzatok Országos
Konferenciájának (HÖOK) tisztújító közgyűlésén Pécsen azt mondta, hogy ,,a Corvinus
Egyetem új működési modelljéhez vezető folyamatot az egész magyarországi felsőoktatásra
szükséges kiterjeszteni". Mint ismert, ez a működési modell többek közt abban áll, hogy
jelentősen növelnék a fizetős és a külföldi hallgatók arányát, valamint megszüntetnék az
állami férőhelyeket, amely helyett saját ösztöndíj-rendszert építenének.

Ennek a működési elvnek a felsőoktatásban való kiterjesztési szándékát erősítette meg Bódis
József, az Emberi Erőforrások Minisztériumának oktatási államtitkára is, amikor azt mondta,
hogy legalább jogszabályi szinten szeretnék a többi felsőoktatási intézmény számára
biztosítani a corvinusi mintát.

Tisztelt Miniszter Úr!

A Jobbik szerint végzetesen veszélyes lenne, ha a corvinusi-modellt az egész felsőoktatásra
kiterjesztené a Kormány, ugyanis ezáltal drasztikusan kiszorítanák az anyagilag kevésbé
tehetős fiatalokat a továbbtanulás lehetőségéből, hiszen kevesen vállalják azt, hogy hitelből
finanszírozzák a tanulmányaikat. Egy oktatáskutató megállapításai szerint szám szerint ez azt
jelentené, hogy a felsőoktatáshoz hozzáférők 25-30%-a, vagyis minden harmadik fiatal



kiszorulhatna a felsőoktatásból. Mindez pedig a felsőoktatás csendes leépítéséhez vezetne, és
olyan igazságtalan feltételrendszert hozna létre, amelyben nem a tehetség és a szorgalom,
hanem a pénztárca határozná meg a továbbtanulás feltételeit.

Tisztelt Miniszter Úr!

Mindezzel összefüggésben kérdezzük, hogy milyen konkrétumokból áll a corvinusi-modell
átvétele és kiterjesztése a felsőoktatási intézményekre? Mitől lesz garantáltan ez a forma
sikeresebb? Mely alapítványok kaphatnak felsőoktatási intézményeket? Ezek alapján tervezi-e
a Kormány az államilag finanszírozott férőhelyek keretszámának csökkentését a
felsőoktatásban?

Várjuk érdemi válaszát!

Budapest, 2018. október 8.
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